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Fullmäktige 25.04.2022 § 56 
 
 
§ 56 
Motion om att utarbeta ett separat tillgänglighetsprogram 

 
Beredning och upplysningar: 
Wallin Sirkku 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Växel 09 816 21 
 

Förslag Stadsstyrelsen 
 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på 
Johanna Värmäläs och Liisa Kivekäs samt 17 andra ledamöters motion 
26.4.2021 om att utarbeta ett separat tillgänglighetsprogram och 
konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling Värmälä föreslog understödd av Kivekäs att ärendet återremitteras med 
följande motiveringar: 
 
”Fullmäktige återremitterar ärendet för ny beredning för att man i svaret 
ska kunna beakta utlåtandet av rådet för personer med 
funktionsnedsättning och dess arbetsgrupp Bygga för alla.” 
 
Ordföranden konstaterade att det förelåg ett understött förslag om 
återremiss och att de följande inläggen därför ska gälla remissförslaget. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det krävs 
omröstning. 
 
Ordföranden föreslog att de som understöder förslaget om återremiss 
röstar ”ja” och de som motsätter sig förslaget röstar ”nej”.  
 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag till röstningsordning. 
 
Fullmäktige godkände remissförslaget med 39 röster mot 33 och 2 
blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Ordföranden konstaterade att fullmäktige har beslutat att remittera 
ärendet för ny beredning. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet återremitterades för ny beredning så att man i svaret kan 
beakta utlåtandet av rådet för personer med funktionsnedsättning och 
dess arbetsgrupp Bygga för alla. 
 
 

Redogörelse Motionen 
 
Johanna Värmälä och Liisa Kivekäs samt 17 andra ledamöter har 
26.4.2021 lämnat en motion om att utarbeta ett separat 
tillgänglighetsprogram:   
 
Motion om att utarbeta tillgänglighetsprogrammet Ett tillgängligt Esbo 



 
Esbo har haft ett tillgänglighetsprogram ända till år 2020. 
Uppföljningsgruppen som utarbetat slutrapporten om 
tillgänglighetsprogrammet Ett tillgängligt Esbo 2020 föreslår att 
tillgänglighetsarbetet fortsätter inom programverksamheten. Gruppen 
konstaterar också att programmet ska ha samband med utvecklingen 
av välfärden och serviceverksamheten. Hanteringen av frågor som 
gäller tillgänglighet kräver samordning, eftersom tillgängligheten gäller 
olika sektorer och många aktörer. Dessutom ska lösning av de problem 
som uppdagas och utvecklingsobjekten beaktas i verksamhetsplanerna 
och 
budgeten. Det systematiska arbetet som främjar tillgängligheten ska 
utföras på ett användarorienterat sätt. Användargrupperna samt 
representanterna för organisations- och företagsverksamheten ska 
delta i arbetet med tillgänglighetsprogrammet. 
På basis av det ovannämnda föreslår vi undertecknade att Esbo 
utarbetar 
i samarbete med olika aktörer ett nytt tillgänglighetsprogram. 
 
Svar på motionen 
 
Tillgängligheten främjas i stadens välfärdsplaner enligt åldersgrupp 
samt i likabehandlings- och jämställdhetsplanen. Beredningen av 
likabehandlings- och jämställdhetsplanen pågår. I samband med planen 
behandlas även tillgänglighetsfrågor. I beredningen deltar 
representanter för många olika befolkningsgrupper. Välfärdsplanen 
2022–2025 godkändes av fullmäktige i mars. 
 
Det finns inget separat program för tillgänglighet, utan främjandet av 
tillgänglighet ingår i välfärdsplanerna för de olika åldersgrupperna samt i 
likabehandlings- och jämställdhetsplanen. Detta är naturligt eftersom 
det i rapporten om tillgänglighetsprogrammet 2017–2020 som 
godkändes av fullmäktige i våras rekommenderades att 
tillgänglighetsarbetet inriktas på tjänsternas tillgänglighet. Betydelsen av 
tjänsternas tillgänglighet framhävs också på grund av att de 
lagstadgade skyldigheter som gäller tillgängligheten har utvidgats. År 
2019 trädde tillgänglighetsdirektivet för digitala tjänster i kraft. Det 
nationella genomförandet av tillgänglighetsdirektivet för produkter och 
tjänster inleds i år.  

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 11.4.2022 § 123 

 
Förslag Stadsmiljödirektör Isotalo Olli 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Johanna Värmäläs och Liisa Kivekäs samt 17 
andra ledamöters motion 26.4.2021 om att utarbeta ett separat 
tillgänglighetsprogram och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling Föredragandens ändringar vid mötet har beaktats i protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen:  
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

  
 
Bilaga 

1 Äänestyslista § 56 



 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite esteettömyysohjelman tekemiseksi 
 
För kännedom 

  


